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Föregående Näringslivsråd den 29 februari 2024 innehöll information från Sparbanken Nord och 

Norrlandsfonden och inga anteckningar gjordes. 

 

Minnesanteckningar 2024-04-24 Näringslivsrådet 
Närvarande: Erika Hjukström, Kristina Axelsson, Kjell Öjeryd, Pia Sjöberg, Carina Bergström, Paula 

Perriens, Markus Eriksson, Sara Holmberg 

 

Redovisning från deltagarna: 
Carina Bergström, kultursektor 

- Har precis släpt sin femte bok och hade bokrelease hos Hook & Cup VisitorCenter.  
- Litteraturstipendiet Aivak, som går att ansöka om för en veckas vistelse via Norrländska 

litteratursällskapet. 
- Förändrat förutsättningarna för Littfest med ca 250 000 kr mindre i budget. Carina har jobbat 

för att Littfest invigningen fortsättningsvis också ska vara i Ammarnäs.  
- Kulturskolan är inbjudna till orkesterläger i Lycksele, Ansia Music Camp under ledning av en 

dirigent från Sydafrika där 3-4 elever från Sorsele kommer att delta. 
- Skrivarkursen i Kulturskolan är avslutad och det har gjorts en liten antologi. Problem att få 

med elever från byarna, då det är svårt att kunna delta digitalt. Har avgått som ordförande 
för Sorsele Folkmusik- och Dansförening och Kristina Nilsson har tagit över 
ordförandeklubban.  

Marcus Eriksson, Ammarnäs och dagligvarubutik/Ammarnäs Livs: 

- Det har varit en tuff vinter för affären, orsaken till färre besökare kan ha varit den kalla 

vintern med lite snö. De har däremot haft en väldigt bra påskvecka.  

- Dem har hittat en sommaranställd personal och hoppas kunna utöka anställningen.  

- Butiken har lämnat in ett komplicerat anbud som de till slut var tvungen att ta hjälp av en 

jurist för att färdigställa. 

- Det händer mycket positivt i verksamheten och de har bl a beviljats stöd för en investering. 

- Markus har frågat hur säsongen har varit i Ammarnäs och har fått varierande svar. 

- Destination Ammarnäs har bytt ut stor del av styrelserna. Jättesynd att Kungsledenrännet 

blev inställt, det hade kommit in bra med sponsorpengar främst från företag. Storumans 

kommun har ställt upp med ledpreparering, nypistat hela vägen till Tärnasjön. Resten av 

sträckan har preparerats med skoter, sista biten från Tjulträsk med pistmaskin genom 

Destination Ammarnäs försorg. Jobbat med bra kontakt med samebyarna och markägarna 

och det känns som att det jobb som lagts ner lyckats. 



 

 

Kjell Öjeryd, KSO: 

- Har varit inbjuden till SFI (Svenska för invandrare) Frågor som lyfts är bl a att det är ett långt 

avstånd från Förskolan Blåhaken till Vindelälvsskolan och SFI undervisning. Detta är ett skäl 

för att flytta från kommunen, då vardagslivet blir svårt att få ihop med långa avstånd mellan 

boende, förskola och arbetsliv/SFI mfl ställen. Körkortsutbildning i någon form är också 

väldigt viktigt att få till stånd. Kommunen har börjat fundera på en flytt av 

förskoleverksamheten till skolområdet. Hur hanterar vi utbildade personer som är inflyttade 

från ett annat land med rätt efterfrågad kompetens, men som behöver lite längre 

introduktion än en svenskutbildad person. 

- Bokslutet ger ett plusresultat på ca 13 miljoner.  

- Budgetarbetet för 2025 påbörjas nästa vecka. 

- Kommunchef Marie Strinnholm kommer att gå på föräldraledighet den 30 april. 

- Projektet Youth Up North startar i Sorsele och det är just nu i dagarna klart att Elin Janeheim 

anställs som ungdomskonsulent är för tre år. Hon kommer att ha ett stort stöd från Youth Up 

North kansliet. 

- Byggnation av rondell E4/363 - Sorsele har själv tagit fram en besöksstatistik på besökande 

till Sjukstugan, Apoteket mm. Inte klart med Trafikverket än. 

- Arena bygget löper på som planerat, även gamla delen kommer att vara färdigställd i slutet 

av 2024. 

- Utredning av cykelbana i Sorsele har gjorts och arbetet fortskrider utifrån  

 

Pia Sjöberg, vice kso 

- Blev idag invald i SmåKoms styrelse. Ett råd som bl a svarar på remisser som berör främst 

små kommuner i Sverige. 

 

Paula Perriens, Lapland time, besöksnäring 

- Laplandtime har haft en bra säsong, med hundspann, fiske, samiska traditioner med mycket 

nöjda gäster. 

- Företaget har idag fått klart med bygglov och igångsättningstillstånd för nybyggnation av ett 

hus i Fjällsjönäs som ska öka deras utbud genom att erbjuda mer exklusivt fiske. Har fått 

otroligt bra hjälp av kommunens bygglovshandläggare i hela processen. 

- Paula har antagit en ny utmaning som Inflyttarlots i projektet Move Up North. Nu planeras 

för träffar för att berätta om projektet och knyta kontakter i Ammarnäs, Sorsele och i södra 

delen av kommunen. Det har varit många kontakter med flera barnfamiljer m fl från länder i 

Europa som vill flytta till Sorsele. Väldigt viktigt att skapa en plats med bra 

omhändertagande…… 

- Paula tillsammans med fyra inflyttarlotskollegor i Region 10 har varit på inflyttarmässa 

Immigration Expo i Holland. Kommunen fick där många kontakter. 

 

Sara Holmberg, Sorsele Frakt, transport 

- Har varit stor efterfrågan på krossat grus i Råstrand. Grustäkten i Djupfors har skickats in en 

ansökan om förlängning av tillstånd för grustäkten. Det har redan börjat komma igång 



 

 

förfrågningar inför sommaren. Det är inte riktigt klart med Svevias upphandling för plogning 

vintern 2024/2025.  

- Sorsele Frakt är ISO certifierade och har just förlängts med tre år. Då görs bl a en genomgång 

av verksamheten och SWAT analyser. 

 

Kristina Axelsson, näringsliv 

- Berättar om en funktion med Spontanansökningar som kommunen inrättat. Det kommer 

nästan dagligen in ansökningar från hela världen och med breda erfarenheter. 

 

Erika Hjukström, chef Utvecklingsverksamheten: 

- 3 juni presenteras resultaten av enkäten, välkomna! 

- Energimyndigheten har tillsammans med OKQ8 klart för investering i laddstation för tung 

trafik i Sorsele. 

- Ingen Sorsele Gala i år p g a att annat arbete behöver prioriteras bland annat 

etableringsarbetet. Priset för Årets företag kommer att delas ut under Holmen Gungar.  

- Verksamheten kommer ha mer fokus på Etablering. Första mötet med Vattenfall och Fred 

Olsen för att börja koordinera och knyta kontakter inför eventuella etableringar.  

- Rapport hur företagsklimatmedlen 1,76 är gjord och det har varit många aktiviteter för 

näringslivsbefrämjande åtgärder. Dessa medel är väldigt osäkra efter årsskiftet och det kan 

då bli stora förändringar bl a på näringslivskontoret.  

- I Näringslivsrådet har det pratats mycket om boende och möjligheter till att bygga bostäder i 

kommunen. Det har inkommit medborgarförslag och motion från ett politiskt parti om 

tomter för bostadsbyggande, industri mark mm. 

- Sorsele Brukshundsklubb har i samverkan tagit på sig att anordna Valborgsfirande i Sorsele 

tätort denna vår. 

 

Övrig dialog: 

Genomgång Västerbotten Sweden 

- Paula Perriens presenterar projektet Västerbotten Sweden. 

Upphandling – Hur förenklar vi? Sorsele kommun står inför framtagande av nya riktlinjer och önskar 

inspel från näringslivsrådet om vad man ser är viktigt finns med. Vad hoppas Näringslivsrådet på när 

det gäller upphandling? 

- Tänk på att vara tydlig med att fråga om rätt saker, vad är det egentligen man vill ha? 

Behovet? Finns det lokalt? Hur tänker man att det ska utföras? Ett exempel, så innehöll 

senaste maskinupphandlingen innehöll förfrågan om bl a stenmjöl och en sorts grus som 

inte tidigare varit efterfrågat av kommunen och dessa finns inte lokalt.  

- Lägg gärna ut planerade upphandlingar i god tid så att entreprenören hinner förbereda 

sig om det gäller korta eller långa upphandlingsperioder.  

- Uppföljning är viktig. T ex så efterfrågar Svevia redan i anbudet om vilka maskiner och 

fordon som ska användas, både med fordonstyp och reg nr där sådana finns. Lättare att 

göra uppföljning.  



 

 

- Dialogen innan är väldigt viktig. Exempelvis så har SkellefteKraft ett poängssystem och 

referenser som kriterier.  

- Viktigt att det är tydligt vad som efterfrågas och att språket är enkelt och tydligt. 

- Idag har kommunen en rätt ”luddig” och öppen skrivning. Kommunala inköp under 

hundratusen kan göras i en direktupphandling och det behöver bara frågas ett par 

företag. Näringslivsrådet anser att direktupphandlingar bör också annonseras på 

kommunens hemsida och en tydlighet med vilka anbud som är aktuella ska annonseras 

mycket tydligare.  

- Träffen med Upphandlingsenheten i Arvidsjaur förra året var väldigt tydlig och bra, fler 

liknande träffar finns behov av. 

 

Utvärdering Näringslivsrådet: 

- Hur fångar vi upp tankar och synpunkter från de företag som inte sitter med i 

Näringslivsrådet.  

- Ska vi ha ett öppet Näringslivsråd – viktigt med ett bra planerat möte så att det blir en 

bra dialog, trevlig stämning och aktuella ämnen.  

- Ska inbjudan gå till en specifik bransch till varje Näringslivsråd? 

- Intressant att göra en SWAT-analys för näringslivet, för att lyfta strategiska frågor? 

 

Näringslivsstrategi finns i planeringen, men först kommer revidering av Serviceplan. Ska fokus ligga 

på strategi, var ska vi vara om 5 år? 

 

Till nästa möte: 
Erika: 

- Utvärdering Näringslivsrådet 

o Årlig uppföljning under nästa träff. Modell enligt nedan? Vilka ska få vara med i 

utvärderingen? 

▪ Vad fungerar bra? 

▪ Vad borde fungera bättre? 

▪ Hur kan vi göra det? 

 

Tillkommande punkter efter mötet: 

- Företagsklimat, analysera resultatet av Svenskt näringslivs undersökning. 

- Kompetensförsörjning, information om Fjärrgymnasium och Lärlingsupplägget. 

 

Vid pennan:  Erika Hjukström 

 

 


